Permanent Mission of the State of Kuwait to the United Nations New York



وَفَدُ وَوَلِهُ الْأُوسِتُ الْلِرَّالِئِي لَدَيَ لِلْأَمِنِ الْمُتِينَ وَ نَوْدُرُكَ

0151 /2023

12 May 2023

Excellency,

In connection to your letter dated 20 April 2023, reference DPPA/DPR/2023 with regards to the Special Commemorative Event of the 75th anniversary of the Nakba, I have the honor to transmit herewith a letter from His Highness Sheikh Ahmad Nawaf Al-Ahmad Al-Sabah, Prime Minister of the State of Kuwait, addressed to Your Excellency.

Please accept, Excellency, the assurances of my highest consideration.

Tareq M. A. M. Albanai Ambassador Permanent Representative

H.E. Ambassador Cheikh Niang Chair of the United Nations Committee on the Exercise Of the Inalienable Rights of the Palestinian People

UNOFFICIAL TRANSLATION

11 May 2023

His Excellency/ Mr. Cheikh Niang Chair of the United Nations Committee on the Exercise of the Inalienable Rights of the Palestinian People

The Peace, Mercy, and Blessings of God Be Upon You.

Excellency,

At the outset of my letter, I would like to extend to Your Excellency and to the esteemed members of the Committee on the Exercise of the Inalienable Rights of the Palestinian People, our profound thanks and appreciation for the efforts exerted in support of the just and legitimate rights of the brotherly Palestinian people, while affirming the support of the State of Kuwait to Your Excellency and to your sincere endeavors in this regard.

On the day of the 75th Anniversary of the Nakba, we painfully recall the tragedy of the brotherly Palestinian people, and the crime against humanity that was committed against them in 1948, when hundreds of thousands of our people in Palestine were forcibly driven out and displaced, to remain with their successive generations away from their homeland over a period of more than seven decades. The Nakba of the Palestinian people constitutes the longest period of denial of national and collective rights to any of the world's people, caused by the longest running occupation in modern history. In solidarity with the brotherly Palestinian people, and seeking to alleviate their pain of migration, and the agony of their displacement, Kuwait then welcomed and embraced thousands of the displaced Palestinians, in light of Kuwaiti public and official sympathy towards their Palestinian brothers.

Today, on this anniversary, the State of Kuwait, its leadership, government and people renew their historic, unwavering, and principled support to the brotherly Palestinian people and their just cause, salute their steadfastness, and support their legitimate struggle against the occupation, in order to obtain their full legitimate political rights. In this context, we affirm that the passage of time will not strip the Palestinian people of their right of return to their land.

It is unfortunate that this anniversary passes us once again, while the proud Palestinian people are still facing the most severe kinds of aggressions and violations practiced against them by the occupying power, as well as the continued construction of illegal settlements on Palestinian land, which constitutes a blatant violation of international resolutions, foremost among which are the resolutions of the Security Council. The deprivation of the Palestinian people of their legitimate rights, the seizing of their land, wealth and their sources of livelihood, undermine the chances to reach a just peace. We emphasize the imperative need for the immediate cessation of these oppressive unlawful practices, as if the rights of the Palestinian people are excluded from the rules and provisions of international law.

The occupation, systemic violations, arbitrary oppression, and deprivation of the most basic rights, makes it incumbent upon the international community to assume its responsibilities to put an end to all what the Palestinians are subjected to by the occupying power, and act upon providing protection to the brotherly Palestinian people and their sanctities. The State of Kuwait also renews it call for the State of Palestine to obtain full membership in the United Nations.

The State of Kuwait shall continue its unwavering support to the brotherly Palestinian people, including through the United Nations Relief and Works Agency for the Palestine Refugees in the Near East (UNRWA), since it constitutes a pillar of stability in the region, as well its noble deeds and the humanitarian services it provides to the Palestinian refugees.

In conclusion, the State of Kuwait renews its adherence to the Arab, Muslim and International position, which affirms that peace is the strategic choice, and that the permanent, comprehensive and just peace is based on the two-state solution, according to the agreed upon references, represented in the relevant Security Council resolutions and the Arab Peace Initiative, in what would lead to the obtaining of the Palestinian people their full political legitimate rights, their right to self-determination and the establishment of their independent state along the borders of 4 June 1967, with East Jerusalem as its capital.

Please accept, Your Excellency, the assurances of my highest consideration.

Ahmad Nawaf Al-Ahmad Al-Sabah Prime Minister State of Kuwait



AHMAD NAWAF AL-AHMAD AL-SABAH THE PRIME MINISTER STATE OF KUWAIT

سعادة السيد/ شيخ نيانغ رئيس لجنة الأمم المتحدة المعنية بممارسة الشعب الفلسطيني لحقوقه غير القابلة للتصرف

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته،،،

أود في مستهل رسالتي أن أتقدم لكم بعميق الشكر والتقدير لما تبذلونه والسادة أعضاء لجنة الأمم المتحدة المعنية بممارسة الشعب الفلسطيني لحقوقه غير القابلة للتصرف، من جهود مقدرة في سبيل دعم الحقوق العادلة والمشروعة للشعب الفلسطيني الشقيق، مؤكدين مساندة دولة الكويت لكم ولمساعيكم المخلصة في هذا الإطار.

في يوم الذكرى الـ 75 للنكبة، نستذكر بكل ألم مأساة الشعب الفلسطيني الشقيق والجريمة ضد الإنسانية التي ارتكبت بعقه في عام 1948، عندما هُجَر وشُرد قسراً مئات الآلاف من أهلنا في فلسطين، ليبقوا بعيدين عن أرض الوطن هم وأجيالهم المتعاقبة على مدار أكثر من سبعة عقود من الزمن، وتعد نكبة الشعب الفلسطيني أطول فترة إنكار للحقوق الوطنية والجماعية لأي من شعوب العالم تسبب بها أطول احتلال في التاريخ الحدث.

وتضامناً مع الإخوة الفلسطينيين، وسعياً لتخفيف آلام الهجرة وغصة النزوح عن الوطن، استقبلت واحتضنت الكويت وشعبها حينها الآلاف من النازحين الفلسطينيين في ظل تضامن وتعاضد وتعاطف رسمي وشعبي كويتى تجاه أشقائهم الفلسطينيين.





واليوم، وفي هذه الذكرى، تجدد دولة الكويت، قيادة وحكومة وشعباً، دعمها التاريخي والثابت والمبدئي للشعب الفلسطيني الشقيق وقضيته العادلة، وتحيي صموده وتدعم نضاله المشروع ضد الاحتلال بغية الحصول على كامل حقوقه السياسية المشروعة، مؤكدين في ذات السياق بأن مرور الزمن لن يجرد الشعب الفلسطيني من حقوقه المشروعة في العودة إلى أرضه.

انه من المؤسف أن تمر هذه الذكرى علينا من جديد ولا يزال الشعب الفلسطيني الأبي يواجه أشد أنواع الاعتداءات والانتهاكات التي تمارس بحقه من قبل القوة القائمة بالاحتلال، فضلاً عن استمرار بناء المستوطنات غير الشرعية على الأراضي الفلسطينية والتي تشكل خرقاً صارخاً للقرارات الدولية وعلى رأسها قرارات مجلس الأمن، إن حرمان الشعب الفلسطيني من حقوقه المشروعة والاستيلاء على أرضه وثرواته ومصادر عيشه يقوض فرص التوصل إلى السلام العادل، ونشدد على وجوب الكف الفوري عن هذه المارسات القمعية غير القانونية، وكأن حقوق الشعب مستثناة من قواعد وأحكام القانون الدولي.

ان ما يعانيه الشعب الفلسطيني الشقيق من احتلال، وانتهاكات ممنهجة، وقمع تعسفي، وحرمان من أبسط الحقوق، يحتم على المجتمع الدولي تحمل مسؤولياته لإنهاء كل ما يتعرض له الفلسطينيون من قبل السلطة القائمة بالاحتلال، والعمل على توفير الحماية للشعب الفلسطيني

AHMAD NAWAF AL-AHMAD AL-SABAH THE PRIME MINISTER STATE OF KUWAIT





الشقيق ومقدساته. وتجدد دولة الكويت دعمها لحصول دولة فسلسطين على عضوية كاملة في الأمم المتحدة.

ستواصل دولة الكويت دعمها الثابت للشعب الفلسطيني الشقيق، بما في ذلك عبر دعم وكالة الأمم المتحدة لإغاثة وتشغيل اللاجئين الفلسطينيين في الشرق الأدنى (UNRWA) ، لما تشكله هذه الوكالة من ركيزة أساسية للاستقرار في المنطقة ولأهمية ما تقوم به من أعمال نبيلة وخدمات إنسانية للاجئين الفلسطينيين.

ختاماً، تجدد دولة الكويت تمسكها بالموقف العربي والإسلامي والدولي الذي يؤكد على أن السلام هو الخيار الاستراتيجي، وأن الحل الدائم والشامل والعادل يقوم على حل الدولتين وفقاً للمرجعيات المتفق عليها والمتمثلة في قرارات مجلس الأمن ذات الصلة ومبادرة السلام العربية، وبما يؤدي إلى حصول الشعب الفلسطيني الشقيق على كامل حقوقه السياسية المشروعة، وحقه في تقرير المصير وإقامة دولته المستقلة على أرضه على حدود الرابع من يونيو لعام 1967 وعاصمتها القدس الشرقية.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير،،،

أحمد نواف الأحمد الصباح

رئيس مجلس الوزراء دولة الكويت